
Title (en)
STORAGE-STABLE SPENT POT-LINING MATERIAL, METHOD FOR ITS PREPARATION AND ITS USE AS FUEL

Title (de)
LAGERSTABILES KATHODENAUSBRUCHSMATERIAL, VERFAHREN ZU SEINER HERSTELLUNG SOWIE DESSEN VERWENDUNG ALS
BRENNSTOFF

Title (fr)
MATIÈRE À BASE DE BRASQUE USÉE STABLE AU STOCKAGE, SON PROCÉDÉ DE FABRICATION, AINSI QUE SON UTILISATION EN TANT
QUE COMBUSTIBLE

Publication
EP 4186963 A1 20230531 (DE)

Application
EP 21210576 A 20211125

Priority
EP 21210576 A 20211125

Abstract (en)
[origin: WO2023094584A1] The present invention relates to spent potlining material containing spent potliner, particularly from aluminium
electrolysis cells, and at least one hydrophobic binder, the hydrophobic binder being selected from wax, a waxlike compound or mixtures thereof.
A further subject of the invention is a method for producing a spent potlining material, comprising the following steps: (a) providing spent potliner,
particularly from aluminium electrolysis cells, (b) comminuting the spent potliner in at least one comminuting apparatus, (c) fractionating the spent
potliner through a separating apparatus, (d) mixing the spent potliner with at least one hydrophobic binder, selected from wax, a waxlike compound
or mixtures thereof, in a mixing apparatus, (e) portioning the mixture obtained in step (d), (f) withdrawing the spent potlining material, where steps (b)
to (d) are carried out in an inert gas atmosphere. The invention further relates to the use of the spent potlining material as fuel, preferably in power
stations and also in connection with the production of mineral wool, cement and steel.

Abstract (de)
Die vorliegende Erfindung betrifft Kathodenausbruchsmaterial enthaltend Kathodenausbruch, insbesondere von Aluminium-Elektrolysezellen,
und mindestens ein hydrophobes Bindemittel, wobei das hydrophobe Bindemittel ausgewählt ist aus Wachs, einer wachsartigen Verbindung oder
Mischungen davon. Ein weiterer Gegenstand der Erfindung ist ein Verfahren zur Herstellung eines Kathodenausbruchsmaterials, umfassend die
folgenden Schritte: (a) Bereitstellen von Kathodenausbruch, insbesondere von Aluminium-Elektrolysezellen, (b) Zerkleinern des Kathodenausbruchs
in mindestens einer Zerkleinerungsvorrichtung, (c) Fraktionieren des Kathodenausbruchs durch eine Trennvorrichtung, (d) Mischen des
Kathodenausbruchs mit mindestens einem hydrophoben Bindemittel, ausgewählt aus Wachs, einer wachsartigen Verbindung oder Mischungen
davon, in einer Mischvorrichtung, (e) Portionieren der in Schritt (d) erhaltenen Mischung, (f) Entnehmen des Kathodenausbruchsmaterials, wobei die
Schritte (b) bis (d) unter Inertgas-Atmosphäre durchgeführt werden. Ferner betrifft die Erfindung die Verwendung des Kathodenausbruchsmaterials
als Brennstoff, vorzugsweise in Kraftwerken sowie bei der Herstellung von Mineralwolle, Zement und Stahl.
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